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FARNOSŤ  KRUŽLOV   *   08. 06. 2020 – 21.06. 2020 

Nepokojný pokoj – pokojný nepokoj 

 Konečne prišlo leto a s ním čas na oddych. Je veľmi potrebné 

vedieť oddychovať, veď aj preto vymyslel Pán Boh sedemdňový 
cyklus, aby sme mali pravidelnú dávku pokoja. Jasné, že nie je 
oddych ako oddych. Niektorí si ho predstavujú v duchu „vyraziť si 

z kopýtka“, iní zasa v rekreačných aktivitách (najmä v športe) alebo 
v spôsobe ničnerobenia. Je jedno, kde sme a ako odpočívame od 

svojich každodenných či celoročných námah, hlavné je, aby sme to 
robili s dobrým cieľom a čistým srdcom. Jedine spokojné svedomie, 
že všetko, čo robíme, je správne a užitočné, nám prinesie vnútornú 

pohodu, ktorá je základom aj tej vonkajšej. 
Skutočný pokoj Dosiahnuť však vnútornú pohodu nie je vôbec 
ľahké, naopak je to priam nemožné. Ba neviem, či je dokonca 

potrebné, najmä pre kresťana, snažiť sa dosiahnuť tento cieľ tu, na 
zemi. Pokoj, o ktorom hovorí bohatý svet, je často len rozprávkou, 

divadielkom, ktorým sa snažíme oklamať seba, že máme všetko, čo 
nám treba k šťastiu. Pritom však podvedome cítime akúsi 
prázdnotu, ktorú nie a nie naplniť - ani prácou, ani zábavou a už 

vôbec nie hriechom. No ani predstava jednoduchých ľudí 
o ideálnom pokoji, ktorý bude mať podobu oddychu od všetkých 

námah a životných ťažkostí, v slobode od povinností a strachu pred 
neistou budúcnosťou, nie je to, o čom snívame.  
Nájsť pokoj v modlitbe Skutočný pokoj možno dosiahnuť jedine 

v spojení s Bohom, z ktorého prítomnosti sa budeme môcť tešiť 
naplno až po svojej smrti, keď budeme očistení od každej škvrny. 
No už tu na zemi nám Boh dáva možnosti vychutnať si sladké 

momenty jeho prítomnosti. Najlepším miestom je ticho chrámu, 
v ktorom je prítomný ako živý Boh - v Eucharistii. Počas roka sa 

často vyhovárame, že nemáme čas na modlitby alebo na svätú 
liturgiu. Preto počas dovolenky treba pomyslieť aj na takúto formu 
oddychu – modlitbovú. Veď nielen telo sa namáha celoročnou 

prácou, ale aj duch, ktorý má záujem, aby človek nestratil svoju 
nadprirodzenú podstatu, nestal sa len pracujúcim či vyrábajúcim 

dobytkom – strojom, ale je dôležité, aby bol verný svojej dôstojnosti 
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a cennosti, ktorú dostal od Boha. No kým regenerujeme telo skrze 

oddych, spánok a jedlo, duch hladuje a chradne od nedostatku 
duchovnej potravy. S takto podvyživeným vnútrom nemôžeme 
odolať ani malým pokušeniam, nieto ešte ťažkým, ktoré sa na nás 

ako veľká voda každodenne valia zo všetkých strán. Výsledné pády 
a pochybenia sa tak stávajú príčinou nových sklamaní, ktoré nás 

vrhajú do kolotoča nepokoja a nespokojnosti. No my nie sme 
pokusné škrečky, aby sme behali v kolese v snahe skrátiť si nudné 
chvíle. To je diablov plán zničiť obraz dobrého Božieho stvorenia 

a sveta. Naše konanie nie je riadené osudom, ale našou 
spoluprácou s Božou prozreteľnosťou. Nájsť si čas na stretnutie 

s Bohom neznamená obetovať sa, a teda zrieknuť sa nejakého 
dobra (napr. času). Tu nemáme čo stratiť, práve naopak, dáva sa 
nám možnosť oslobodiť sa z rutiny a dať do poriadku celý svoj život 

– nielen povinnosti, ale aj túžby, predstavy, vzťahy. 
Záujem o dianie okolo nás a predsa, ako som už na začiatku 
napísal, dosiahnuť úplný pokoj - nie je pre kresťana absolútnym 

cieľom. V čom vidím problém? My – veriaci v Krista ako v Boha- 
máme povinnosť starať sa nielen o svoju spásu, ale aj o spásu 

svojich blížnych. Preto zdanlivý pokoj a harmónia, ktorú sa nám 
snažia podstrčiť niektoré východné filozofie, je čistý klam egoizmu 
a nezáujmu o to, čo sa deje okolo nás. Vždy, keď sa modlíme 

a vychutnávame si chvíle vnútornej pohody, musí nás trošku 
znepokojovať, ako sa majú blížni, ktorým nie sú dopriate takéto 

dobrá. Toto vnútorné chvenie nechce byť výčitkou zdanlivej 
pohodlnosti ani strachom o vlastnú bezpečnosť. Je to skôr bolesť 
bratskej lásky, ktorá sa neuspokojí, kým sa veci nedajú do 

poriadku. Myslím, že s takýmto chvením sa Cirkev v každej 
bohoslužbe modlí za trpiacich bratov a sestry v snahe odstrániť 
nepohodlie spôsobené hriechom. A spolu s ňou to robia aj všetci 

oslávení, ktorí chcú spolu s ostatnými bratmi a sestrami vo večnej 
radosti a v pokoji oslavovať Všemohúceho Boha. Preto treba 

sledovať dianie vo svete, nebyť ľahostajný k rôznym výzvam, 
šíreniu tej informácie, ktorú sa snažia iné médiá skryť. Aj to je 
forma pomoci a záujmu o blížneho, ktorému chceme dopriať tú istú 

radosť, akú máme my sami. 

o. Michal 
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